

救恩學校（幼稚園部）
學校資料及收生準則

A. 辦學宗旨

本校以發揚基督博愛精神，提供優質全人教育，為學生及其家長建立一個積極、健康及開朗的學習社群，又讓學童能在愉快活潑的氣氛下認識真理、學習知識、建立正確人生觀、發展智能、鍛鍊體魄、學習與人相處、培養對文化藝術的欣賞及創作能力，使其全面成長，成為社會未來之棟樑。

B. 教育目標

恪守真理、認識真神、建立品格、修己善群
學習知識、發展智能、強調運動、重視體能、
善於欣賞、敢於創新、深入關懷、熱愛社群。

C. 宗教教育

透過校長的分享、班主任帶領的靈修及禱告、聖經德育課、宗教月會、聖誕節/復活節的崇拜及慶祝活動、高班佈道會等活動，讓幼兒從小認識偉大的天父，因而更認識自己，建立正確的自我形像及價值觀。

D. 課程質素保證

- i. 由學界及醫護界專家組成「幼稚園部發展委員會」，以監察幼稚園部課程實施及發展
- ii. 本園為每位幼兒設立「學習歷程檔案」，持續評估幼兒的發展情況，以幫助家長了解幼兒的成長與發展，並優化課程的實施

E. 課程

課程以聖經真理及建構理論為基礎，著重讓幼兒在神的愛中從做及遊戲中學習，透過建構式專題研習的學教模式讓幼兒在環境中與人、事、物產生互動，從中引發學習興趣，再與老師一起擬訂學習內容，繼而進行資料搜集、感官探索、實驗及討論，讓幼兒從實際操作中，學習深入探究、表達意見及解決問題。在各個學習階段中建構與神與人的良好互動關係、相關知識及愉快的學習經驗，從而發展神所賜的個人恩賜、潛能；相關的生活技能，建立愛人、負責任的品格；學會學習及自主學習的能力與態度，為日後的學習奠定良好的基礎。

- i. 幼兒班
 - ✓ 奠定幼兒全人發展基礎，建立幼兒基本能力及各方面發展
 - ✓ 幼兒對學習興趣，求知、求問及主動學習 / 探索的態度
 - ✓ 透過閱讀及談話活動，建立幼兒閱讀興趣及語言能力，增進幼兒聽、講、讀的能力發展
- ii. 低班
 - ✓ 發展幼兒思維能力
 - ✓ 擴展幼兒對學習興趣，求知、求問及主動學習 / 探索的態度
 - ✓ 建立幼兒各方面發展
 - ✓ 建立討論文化
 - ✓ 學習基本筆序及筆劃，建立正確的書寫姿勢，透過不同活動進行有意義書寫，如閱讀記錄、書信等
 - ✓ 圖書朗讀及親子圖書閱讀
 - ✓ 多元化考察活動配合幼兒的學習
- iii. 高班
 - ✓ 發展幼兒思維能力
 - ✓ 擴展幼兒對學習興趣，求知、求問及主動學習 / 探索的態度
 - ✓ 增強幼兒各方面發展
 - ✓ 圖書朗讀及親子圖書閱讀

- ✓ 多元化考察活動配合幼兒的學習

F. 學費

本園為獲批參與教育局「免費優質幼稚園教育計劃」之學校

2020-2021 年度學費：\$1,800/年 (十期) -- 每月 \$ 180

※2021-2022 年度之學費有待教育局批核

G. 校車

本校校車為代辦服務，由浚欣巴士有限公司提供校車服務

路線覆蓋港島區

H. 收生準則

如入學申請多於所提供之學額，本園會按下列原則作優先次序參考：

- i. 父/母全職在本校工作
父/母是本校之校董會成員
父/母是本校辦學團體之教牧同工
兄/姊現正在本校幼稚園部就讀
- ii. 家長認同學校教育理念及學習方式
- iii. 按面試表現

備註：小學部屬於私立小學，凡有意為子女報讀救恩學校之家長，須依循小學部的申請入學制度報讀。

I. 重要日期

2020 年 12 月 15 日 (二) 上午 10 : 00	公布面談結果 (本校網頁內，並會郵寄面談結果信函予家長)
2020 年 1 月 7 日 (四) 至 2020 年 1 月 9 日 (六)	辦理新生註冊手續 (繳交「2020/21 幼稚園入學 註冊證」及留位費港幣 970 元)
2020 年 5 月 7 日 (五)	辦理入學手續及 新生家長晚會 (一)
2020 年 6 月 25 日 (五)	新生家長晚會 (二)

J. 申請「幼稚園入學註冊證」

- i. 家長須於 2020 年 9 月至 11 月期間為其子女向教育局申請「幼稚園入學註冊證」，「註冊證」會於「統一註冊日期」期間 (即 2021 年 1 月 7 日至 9 日) 作 K1 註冊留位之用
- ii. 家長需在 2020 年 11 月 30 日前把填妥的「註冊證」申請表遞交教育局，否則將不能於「統一註冊日期」前獲發「註冊證」以完成 K1 註冊留位

**Kau Yan School (Kindergarten Section)
School Information and Admission Criteria**

A. Vision

Our school aims to exalt the spirit of God's love to the world, to provide high quality holistic education and to establish a positive, healthy and happy learning community for both students and their parents. We enable our school children to grow holistically and become the pillar of the future society by equipping them with the truth of God, knowledge, right outlook on life, intelligence development, physical training, social skills, as well as creativity and appreciation of arts, all within a pleasant and energetic atmosphere.

B. Mission

Remain in the Truth of God
Know the true God
Build a high character
Practise self-discipline and show kindness to others
Acquire knowledge
Develop intelligences
Attach importance to physical training
Exhibit gratitude
Dare to be innovative
Demonstrate profound care
Serve the community with passion

C. Religion Education

To enable children knowing our great Father in Heaven and themselves better, to establish a proper self-image and value through various activities such as principal's sharing, bible time and prayer, religious assemblies, Christmas/Easter celebration and evangelistic activity for K3.

D. Assurance of Curriculum Quality

- i. The "Kindergarten Development Committee" is composed of experts from the academic and healthcare sectors to monitor the implementation and development of the kindergarten curriculum.
- ii. Teachers continuously evaluate children's development and keep a personal profile for each child, so as to help parents understanding their children's growth, and optimize the implementation of the curriculum.

E. Curriculum

Our curriculum is based on the Bible and constructivism learning theory. Students' learning takes place through "doing to learn" and "playing to learn". Project approach arouses children's interest in learning through interacting with their surroundings. They will work together with their teachers to come up with the learning content, collect information, explore senses, experiment and discuss. The activity enables children to cultivate related knowledge in each learning phase and develop their self-learning ability through inquiry learning, expression of opinion and problem solving. The development of life skills and attitudes of lifelong learning are cultivated through pleasurable learning experiences which also lay a solid foundation for the education afterwards.

- i. K1
 - ✓ To lay the foundation for children's whole person development, and to establish their basic skills and development in all aspects
 - ✓ To develop children's interest and positive attitude in learning and exploration
 - ✓ To establish children's interest in reading and language ability, and improve their abilities to listen, speak and read through various reading and speaking activities

- ii. K2
 - ✓ To develop children's logical thinking
 - ✓ To expand children's interest and positive attitude in learning and exploration
 - ✓ To enhance children's development in all aspects
 - ✓ To establish the culture of discussion
 - ✓ To teach basic writing strokes and the correct writing posture through writing meaningful content in different activities, such as reading logs and letters
 - ✓ Reading with parents
 - ✓ Diversified investigation activities which assist children's learning

- iii. K3
 - ✓ To develop children's logical thinking
 - ✓ To expand children's interest and positive attitude in learning and exploration
 - ✓ To enhance children's development in all aspects
 - ✓ Reading with parents
 - ✓ Diversified investigation activities which assist children's learning

F. Tuition Fee

We are eligible for the "Free Quality Kindergarten Education Scheme" of the Education Bureau

Tuition for 2020-2021: \$1,800 per year (10 months) -- \$180 per month

✗ Tuition fees for 2021-2022 are subject to approval by the Education Bureau

G. School Bus

Our school bus service is provided by Jolly Bus Co., LTD

The service covers Hong Kong Island

H. Admission Criteria

If the number of applicants exceeds the number of vacancies, the school will take priority in accordance with the following principles:

- i. Parent is working full-time in our school
- Parent is a member of the board of directors of our school
- Parent is a pastoral staff of our sponsoring body
- Sibling is studying in our kindergarten
- ii. Parent agrees with our school's education philosophy and teaching approach
- iii. Performance in the interview

Note: Our primary school is a private school. Parents who wish to enrol their children in Kau Yan School (Primary Section) should follow its own application system

I. Important Dates

15 th Dec 2020 (Tue) 10:00 AM	Interview results announcement (It will be announced on our website, a letter of result will be sent to parents by post)
7 th to 9 th Jan 2020 (Thurs to Sat)	New student registration (Submit "2020/21 Registration Certificate for Kindergarten Admission" and reservation fee of \$970)
7 th May 2020 (Fri)	Admission and Parents Meeting 1
25 th June 2020 (Fri)	Parents Meeting 2

J. Apply for "Registration Certificate for Kindergarten Admission"

- i. Parents are required to apply to the Education Bureau for a Registration Certificate for Kindergarten Admission for their children from September to November 2020. The "Registration Certificate" will be used for K1 registration during the centralised registration dates (i.e. January 7 to January 9, 2021)
- ii. Parents should submit the completed application form for the "Registration Certificate" to the Education Bureau before 30 November, 2020. Otherwise, they will not receive the "Registration Certificate" before the centralised registration